
EKONOMIKA NAJ ODPRAVI PROBLEM 

Celjsko železniško vozlišče 
TRIINDVAJSET PREDSTAVNIKOV IZ MOČNEJŠIH PODJETIJ JE 

SKUPAJ Z ZASTOPNIKI ŽELEZNIŠKE POSTAJE IN GOSPODARSKE 
ZBORNICE RAZPRAVLJALO O ZVEZNEM IN REPUBLIŠKEM PRED-
LOGU O SPREMEMBI TRANSPORTNIH TARIF. 

Promet nenehno narašča, lani za 
30 odstotkov, problem celjskega voz-
lišča ipa je specifičen in problemati-
čen. To so bile uvodne ugotovitve na 
omenjenem sestanku. 

V čem je problem? Znan je, ven-
dar ponovimo: 

Skozi celjsko vozlišče gre dnevno 
okrog 600 vagonov. Vozlišče tega eno-
stavno ne zmore več. Železnica ne 
more ustreči podjetjem, dostava va-
gonov je neredna, včasih celo posa-
mična, kakor pač pr ihajajo v Celje. 
Posledica niso samo zato občutne, 
temveč tudi zaradi stojnine. Ta gre 
v milijone in »pokopališče« teh mi-
lijonov je postaja, ki ni kos nič več 
ukreniti, da bi to ne bila. pomanjka-
nje ramp, tirov, lokomotiv, tranzitni 
in potniški promet prek glavnih t i-
rov, vse to se kopiči v zlo. Tudi pod-
jetja so kriva sama. Zakaj? 

— Na relaciji Celje—Štore na pri-
mer prevažajo blago ž vagoni, dosti-
krat pa na mnogo daljše relacije ž 
kamioni!? 

Tako je bilo doslej. Kako bo po-
slej? Še huje bo zaradi naraščanja 
prometa. 

BILA JE DVANAJSTA URA, OZI-
ROMA JE ŽE ODBILA. Problem je 
treba rešiti, tako na železnici, pa tudi 
v podjetjih. Prometna sredstva pod-

jetij niso najbolj smotrno in analit-
sko uporabljena. 6-urni razkladalni 
rok je treba obdržati. Odvoz s posta-
je, z ramp mora teči hitreje. 

Kakšni so še drugi predlogi? Brez 
dvoma je tudi sprememba železniških 
tarif med rešitvami. Predloga sta 
dva. Zvezni te r ja enotne tarife, re--
publiški ekonomske cene za posa-
mezne proge. 

Smisel novih tarif na j bi ne bil 
dvig, ampak prilagoditev ostalim ce-
nam in dejanskim stroškom. Situa-
cija, da rentabilne proge vzdržujejo 

nerentabilne je vredna natančne štu-
dije. Ekonomska upravičenost seda-
n je tarifne politike je brez dvoma 
vprašanje, ki bo moralo zanimati 
ekonomiste, pa ne samo na lokalnem 
nivoju. Smelost teze, da ravno tar i fna 
politika omogoča marsikatero neu-
pravičeno gradnjo, ko stroški prevoza 
ne predstavljajo dejanske vrednosti, 
verjetno ni neutemeljena. Tudi že-
lezniška podjetja bodo morala priti 
na ekonomično gospodarjenje — se 
pravi ukiniti nerentabilne proge, ne-
rentabilne in križne prevoze, neren-
tabilne nakladalne postaje in podob-
no. 

Ce bo vse to doseženo, je bojazen, 
da bodo železniške usluge dražje, v 
veliki meri neupravičena. 

N. K. 

GG N A Z A R J E 
CEZ 187.000 KUBIČNIH METROV LESA 

Gozdno" gospodarstvo Nazarje bo v 
letošnjem letu povečalo' etat poseka 
lesa za okrog 1 odstotek in.bo zajelo 
v gozdovih splošega ljudskega premo-
ženja skupno 66.300 kubičnih metrov, 
pri zasebnikih pa skupaj v mozirski 
in velenjski občini 110.300 kubičnih 
metrov lesa. Poleg tega- pa računajo 
še okoli 11.000 kub. metrov lesa, kate-
rega bodo zasebniki porabili za last-
no uporabo. Tokrat je občuten po-
rast listavcev pri poseku, kar se bo 
verjetno odražalo pri manjšem bruto 
produktu, kajti cena listavcev je niž-
ja od iglavcev. 

Glavni potrošnik lesa pa je pred-
vsem lesna industrija- v Nazarju, ki 
letno zajame okrog 70.000 kubičnih 
metrov hlodovine. Nadalje oskrbu-
jejo še lesno industrijski kombinat v 
Šoštanju, s 7.000 kubičnima metri, 
»Savinjo« Celje s 3.000 kubičnimi me-

tri, industrijo celuloze in papirja v 
Krškem s 40.000 kubičnimi metri, 
medtem ko preostali, slabši les roma 
v rudnike za jamske podpornike. 

-že-

PROSLAVA 
DNEVA ŠOFERJEV V ŽALCU 

Podružnica Združenja šo fer jev in avtome-
hanikov v Žalcu vsako leto pros lavl ja Dan 
šo fer jev . Letošnja proslava pa j e Lila še 
posebno skrbno in dobro pripravl jena, bo-
gata po programu in dobro obiskana. 

V kulturnem delu programa so sodeloval i 
zbori, ansambli in kulturne skupine iz Bra-
slovč, Šempetra in Žalca. Posebno toplo so 
bili pozdravl jeni pionirj i in pionirke iz 
žalske osnovne šole, ki so izvajal i dve ples-
ni točki, nadal je dekl i šk i trio in šempetr-
ski kvintet ter mladinski , harmonikarski 
zbor g lasbene šole iz Žalca. 

Na proslavi so šestim vzornim voznikom 
podeli l i plakete »Vzorni voznik«. Predsed-
nik komis i je za varnost prometa tov. Vinko 
Jug je ob tem naglasi l , da pomeni jo pode-
l jena odl ikovanja hkrati tudi priznanje za 
celotno žalsko organizaci jo šo fer jev in avto-
mehanikov. Odl ikovani so bili: S lavko Pa-
der, Jože Steblovnik, Ivan Farčnik, Pavle 
Rozman, Janko Božič in Franc Udrih. 

J. G. 

DOMAČI STROJI 
ZA ŽIVILSKO INDUSTRIJO 

Podjetje »ROSLA« V Rogaški Sla-
tini se je razvilo iz nekdanje usluž-
nostne delavnice in je bilo v sklopu 
zdravilišča. Takoj po osamosvojitvi 
jc podjetje pričelo osvajati proizvod-

njo raznih strojev za živilsko indu-
strijo. Sedaj izdelujejo stroje za pra-
nje steklenic, polavtomatske zama-
šilne stroje in stroje za polnjen,fe 
steklenic. Že letos bodo lahko izde-
lali kompletno napravo za linijsko 
obratovanje, ki bo steklenice prala, 
polnila in zamaševala. Ker se proiz-
vodnja v sedanjih prostorih ne more 
razširiti, razmišljajo o razširitvi pod-
jetja. To bi se vsekakor izplačalo, 
saj moramo stroje za živilsko indu-
strijo uvažati. P. B. 

»PLANIKA« 
ČAKA GOSTE 

Nov gostinsko turistični 
lokal »Planika« v Ljubnem 
že lep čas čaka gostov, ' sa j 
je zaenkrat najboljša gostin-
ska postojanka v Zgornji 
Savinjski dolini. Otvorjen je 
bil za praznik republike — 
žal pa letošnja zima ni pre-
več radodarna z gosti in bo 
lokal zaživel šele spomladi. 
V adaptacijo tega gostišča 
je občinska skupščina Mozirje 
investirala nekaj nad 20 mi-
lijonov sredstev. 

- že 

PROJEKT TURISTIČNEGA IN REKREACIJSKEGA OBJEKTA 

CELJSKA KOČA PRED URESNIČITVIJO 
Preteklo soboto So se na Celjski ko-

či sestali predstavniki Okrajne skup-
ščine, Gospodarske zbornice, Turi-
stične zveze, Okrajnega sindikalnega 
sveta, Planinskega ter Smučarskega 
društva iz Celja in pregledali uredit-
veni načrt za rekreacijski objekt Celj-
ska koča - Svetina. Sestanka se je 
udeležil tudi predsednik okrajne 
skupščine tovariš Peter Šprajc. Pro-
jekt, ki ga je naročila Gospodarska 
zbornica, izdelal pa Zavod za napre-
dek gospodarstva, odkriva velike 
možnosti za izgradnjo ene najlepših 
turističnih postojank v Sloveniji. 
Enotna urbanistična rešitev dveh pod-
ročij — Celjske koče in Svetine na-
kazuje možnosti za razvoj zimskega 
in letnega turizma. V načrtu so ob-
delane lokacije za smučišča s proga-
mi, ki imajo mednarodno vrednost, 
nadalje gostinske kapacitete, wee-
kend nasel ja, mreža cest, žičnic, vleč-
nic in podobno. Omenjeno območje je 
izredno ugodno za [prebivalce Celja, 
kajt i neposredna bližina in dostop-

nost dajeta vse pogoje za dnevno re-
kreacijo. 

Ustanovljen bo poseben odbor, ki 
bo sestavil program za postopno ure-
sničitev projekta in ki bo skrbel tudi 
za materialna sredstva. 

ČETRTI IZVOZNIK 
V ŠALEŠKI DOLINI 

Tovarna gumbov in pohištvenega 
okovja »Galanterija« v Šoštanju se je 
že v lanskem letu delno vključila v 
mednarodno izmenjavo blaga, čeprav 
v planu niso tega predvidevali. Uved-
ba nove proizvodnje brizganih delov 
pa jim je omogočila vstop na medna-
rodni trg in tako bodo v letošnjem 
letu izvozili za okrog 50.000 dolar-
jev. Tako bodo vsaj delno zvišali od-
stotek izvoza v velenjski občini, ki v 
primerjavi s celotnim Obsegom fizič-
ne proizvodnje dosega le bore 3 od-
stotke. 

-že 

Ugodno za turizem 
Trgovska mreža v Zgornji Savinj-

ski dolini bo v letošnjem letu mnogo 
pridobila z izgradnjo in adaptacijo 

novih prodajnih prostorov, kar bo 
nedvomno ugodno vplivalo na porast 
turizma. 

Predstavniki občinske skupščine 
Mozirje so se dogovorili s trgovskim 
podjetjem »Merkator« iz Ljubljane, 
ki bo v letošnjem letu gradil nov tr-
govski paviljon v Ljubnem ter adap-
tiral staro zgradbo v Gornjem gradu 
za prodajni prostor. Tako v Gornjem 
gradu kot v Ljubnem je potreba po 
novih trgovskih lokalih prava nuja, 
kajti dosedanji niti ne zadostujejo in 

,še manj ustrezajo principom sodobne 
'postrežbe. Nov trgovski paviljon pa 
bodo gradili tudi v Mozirju, k je r bi 
to že bilo rešeno, če ne bi še danes 
bilo sporno vprašanje lokacije tega 
objekta, kaj t i urbanistična dokumen-
tacija za Mozirje še ni dokončana. 

-Klančnik 

Izlet -v neznano... 
Vsako potovanje je po svoje zani-

_mivo in prijftno. Občudovati lepoto 
narave in krajev v prvih pomladan-
skih dneh se vsakomur prileze. 

Toda enodnevni izlet v neznano je 
še posebej privlačen, mikaven in za-
nimiv. Ce se želite udeležiti takega 
izleta, se naročite na »Celjski tednik«. 
Morda bo prav vam naklonjena sreča 
pri nagradnem žrebanju, ki bo v za-
četku meseca marca. 

Nagrado bo omogočilo podjetje 
»Avtobusni promet« Celje petnajstim 
naročnikom »Celjskega tednika«. 

OSVAJANJE 
N O V I H 

PROIZVODOV v Cometu 
Mlad in sorazmerno majhen delov-

ni kolektiv zreške Tovarne umetnih 
brusov »COMET«, žanje vsako leto 
vse večje proizvodne uspehe. Od za-
četnega,. Obrtnega načina proizvodnje 
brusnih teles, ki jih mariborska To-
varha umetnih brusov »Swaty« ni 
uspeli proizvajati, se je podjetje v 
sorazmerno kratkem času prelevilo v 
tovarno, ki proizvaja maignezitno ve-
zana brusna telesa in sigmente, ki se 
uporabljajo predvsem v kovaški in-
dustriji in živilski industriji ter v 
gradbeništvu in kamnoseštvu. 

• Letos so v Cometu osvojili proiz-
vodnjo novih proizvodov, ki smo jih 
do nedavnega uvažali. To so brusna 
telesa za potrebe papirne in celuloz-
ne industrije. S temi proizvodi, ki so 
iskani na domačem trgu, bodo pod-
jetja in tovarne papirne in celulozne 
industrije prištedila dragocena deviz-
na sredstva. Vse širše možnosti zreš-

ke tovarne pa se odpirajo s proizvod-
njo elektrokorunda in silicijevega 
karbida, ki ga je začela proizvajati 
Tovarna dušika v Rušah. 

Z novimi proizvodi bodo v Cometu 
Premostili vrzel tovrstnih proizvo-
dov, ki so primanjkovali na doma-
čem tržišču. Ker je tovarna soraz-
merno mlada, njene proizvodne ka -
pacitete pa so bile' v začetku temu 
Primerne, se niso mogli v zadostni 
^e r i posvetiti izvozu, sa j so komaj 
fcadovoljevali potrebe domačega t r -

žišča. Pri izvozu so dosegli prve več-
je uspehe šele po analizi tujih tržišč, 
ki so jih končali v lanskem letu s 
pomočjo, mariborskega poslovnega 
združenja Brus. 

V letošnjem letu so svoji že obsto-
ječi proizvodnji pridružili še nov 
obrat, obrat nekovin. To je obrat za 
proizvodnjo in eksploatacijo belega 
marmorja, katerega nahajališča se-
gajo od Vitanja pa vse do Oplotnice. 
Rudna telesa in zaloge so že odkrita 
in raziskana. Kvaliteta pohorskega 
belega marmorja pa je enakovredna, 
celo bogatejša od svetovno znanih 
rudnikov, ker vsebujejo rudna telesa 
več finih nians. Letos bodo začeli z 
eksploatacijo blokov, predvidevajo pa, 
da bodo polagoma prešli na finaliza-
cijO. Odpadni material pa je 'drago-
cen za potrebe steklarske industrije. 

Janez Sever 

Nova proizvodna hala, ki je zgrajena iz lastnih sredstev 

— INVESTICIJSKE NALOŽBE LETOS — INVESTICIJSKE NALOŽBE LETOS — INVESTICIJSKE NAL 

Še vedno na ravni 
enostavne reprodukcije 

Prvič: SPLOŠNO IN INDUSTRIJA t 
Sleherno napredno gospodarstvo si mora ustvarjati vse večja sredstva 

za nenehna vlaganja razširitev pro izvodnje in s tem pogojev za večjo sto-
rilnost. Prav to dvoje je osnova za širše vk l jučevanje v mednarodno tr-
žišče. Značilnost invest ic i jskih v l a g a n j v zadnjih dveh letih pri nas je 
v vse večjem de ležu sredstev gospodarskih organizacij ter združevanju 
teh sredstev pri bankah. Ta poajv je odraz zmanjševanja v loge družbe-
nih invest ic i jskih skladov, kar v prihodnjem obdobju v g lavnem pomeni 
le spremembno nosi lcev, zaradi česar je invest ic i jska dejavnost mars ikje 
nesmotrna in preveč razdrobljena. V bodoče se bodo morala razpoložlj iva 
sredstva gospodarskih organizaci j v večj i meri združevati pri bankah, 
s čimer bo doseženo smotrnejše invest iranje . 

V celjskem okraju je v lanskem 
letu porastla investicijska dejavnost 
za 14,9 odstotka. Tako so vložili v 
gospodarstvo in negospodarske de-
javnost preko 20 milijard sredstev 
ali 2,7 milijard več kot v letu 1962. 
Od skupno Vloženih sredstev od;-
pad6 kar 52,7 odstotkov na lastna 
sredstva gospodarskih organizacij, 
11,7 odstotkov na bančna ter 13,4 od-
stotkov na občinska sredstva. Ti t r i -
je lokalni nosilci investicijskih sred-
stev predstavljajo že sedaj tr i četr-
tine vloženih sredstev, kar je ugodno 
razmerje v primerjavi z letom 1962. 

Kljub dokanjšnjim sredstvom pa 
nekatere predvidene investicije niso 

izvršene, ker gospodarske organiza-
cije niso razpolagale z dovoljnimi 
sredstva za udeležbo pri na jemanju 
posojil. 

Največji delež naložb je odpadel 
na industrijo. V Cinkarni so dokon-
čali obrat litopona, začeli s poizkus-
no proizvodnjo modrega bakra, v 
glavnem končali naprave za poveča-
nje proizvodnje žveplene kisline, 
meditem ko je v pripravi izgradnja 
I. faze objekta za ž v epi eno kislino 
ter rešitev sodobne proizvodnje cin-
kovih koncentratov. V velenjskem 
rudniku so nadaljevali s pripravami 
za izkoriščanje zapadnega polja, 
meditem ko so v rudniku Senovo z 

znatnimi naložbami zagotovili le 
stalno proizvodnjo. Pomembna sred-
stva v novogradnjo in obnovo obrat-
nih prostorov je uspelo vložiti to~ 
opreme »Gorenje« ter Kostroju, 
medtem ko vlaganja v tovarno ernaj-
lirane posode niso bila izpolnjena. 
V nekovinski industriji pa po višini 
naložb predinjači Rogaška Slatina z 
izgradnjo nove peči in nabavo opre-
me z namenom raz.iritve kakovost-
nih 'pr6izvodov. Keramična tovarna 
v Libojah je ostala na pol poti pri 
obnovi naprav za proizvodnjo gra-
fitnih loncev. V papirni industriji 
so končali predviden del obnove le 
v tovarni celuloze in papirja Džuro 
Salaj v Krškem. Železarno Štore pa 
je zavrlo pomanjkanje sredstev za 
udeležbo, zato bodo z obnovitveni-
mi deli pričeli letos. 

Pregled investicijske potrošnje v 
industriji kaže slabost, v tem, da v 
večini primerov ni prešla okvirna 
nadomestila iztrošenih osnovnih 
sredstev. Ponovila se je tudi dolgo-
letna napaka, da so pri investicijah 
izpadle lesna, tekstilna ter kovinska 
(TEP) stroka, kjer bi bila vlaganja, 
vsaj za ohranitev obsega dosedanje 
proizvodnje, nujna. 

Prihodnjič: / 

# Trgovina # Gostinstvo 0 Kme-
tijstvo # Promet 

(Konec prihodnjič) 

ELEKTRIKA 
ŠE NA ZECE 

S k r o m n o k o z j a n s k o n a s e l j e so 
Zeče in s a m o n e k a j h iš ic še n ima 
e l e k t r i k e . T e so m e d r e d k i m i v 
š m a r s k i občini , k j e r b r l i j o še pe t -
r o l e j k e . 2e p r e d le t i so se zavzel i , 
da bi s i s p e l j a l i e l e k t r i k o še v 
•svoj ko t , t oda b r e z š i r š e pomoči 
ne g re . U p a j o , da b o o b č i n s k a 
s k u p š č i n a v e n d a r še tu p o m a g a l a , 
s a j n a m e r a v a j o s ami o p r a v i t i , ko-
l iko r b o d o mogl i . 

1. 

DOBRO OPRAVLJENI IZPITI 
V drugi polovici tega meseca oprav l ja jo 

slušateljii ekonomske srednje sole pri de-
lavski univerzi v Slov. Konjicah izpite črez 
III. semester , s katerim so začeli lansko 
leto v septembru. Po mnenju članov komi-
s i je so se s lušatel j i , ki jih je sedaj 24, na 
izpite dokaj dobro pripravil i . To dokazuje 
med drugimi tudi dejstvo, da je pri vsakem 
predmetu zelo nizko števi lo onih, ki bodo 
morali izpit še enkrat ponoviti . Takoj po 
zakl jučku izpitov, to je v začetku februar-
ja bodo pričel i z rednimi predavanji za 
I—V. semester . V. L. 


